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Poštovani, 

sve vas radosna srca pozdravljam na proslavi ovogodišnjeg Dana Hrvatskog 

katoličkog sveučilišta koji slavimo u ozračju desete obljetnice donošenja Odluke Hrvatske 

biskupske konferencije o pokretanju našeg Sveučilišta i povjeravanja ostvarivanja ovog 

važnog  projekta zagrebačkoj nadbiskupiji predvođenoj našim Velikim kancelarom Josipom 

Bozanićem, kojemu zahvaljujem na svemu što on i naša nadbiskupija čine za rast i razvoj 

našeg Sveučilišta. Posebna mi je čast da na današnjem slavlju pored našeg domaćina mogu 

pozdraviti uvaženog gosta uzoritog gospodina kardinala Zenona Grocholewskog, pročelnika 

Kongregacije za katolički odgoj, koji se rado odazvao pozivu da održi lectio magistralis 

posvećenu važnoj temi mjesta i uloge katoličkih sveučilišta. Un saluto particolare va a Lei, 

Emminenza Reverendissima Cardinale Zenon Gorcholewski, prefetto della Congregazione 

per la educazione cattolica. Lei è alla testa di un dicastero di grande importanza proprio per il 

servizio che la Chiesa tramite varie instituzioni di educazione, in modo particolare tramite le 

università cattoliche, offre agli uomini e alle società nelle diverse parti del mondo. 

Emminenza, grazie per aver accettato il nostro invito. Siamo molto grati per la Sua presenza 

che per noì è un forte incoraggamento sulla strada di sviluppo della nostra piccola università 

che vuole essere l'università formata secondo le indicazioni che Lei ci sta per suggerire nella 

sua lectio magistralis. Grazie per il suo instacabile impegno e saggezza con la quale dirige 

Congregazione per la educazione cattolica offrendo a tutti noi un esempio da seguire. Con 

gioia aspettiamo le Sue parole. Anocra una volta, benvenuti tra noi Emminenza e la 

preghiamo di porgere alla Sua Santità papa Francesco i nostri sentimenti di gratitudine e 

reverenza! Siamo grati anche per la presenza di nunzio apostolico in Croazia, S.E. 

Allessandro D'Errico. Grazie Eccellenza per la sua preghiera e per il costante interesse con il 

quale segue il nostro operato. Hvala preuzvišenom mons. Želimiru Puljiću, nadbiskupu 

zadarskom i predsjedniku HBK na njegovoj prisutnosti, kao i svim biskupa, koji nas pratite 

molitvom i potporom. Kroz vašu brigu oko odgoja i obrazovanja, kao i brigu redovničkih 

zajednica, muških i ženskih, čije predstavnike isto tako od srca pozdravljam, očituje se trajna 

briga Crkve za napredak školstva i znanosti u hrvatskom narodu. Crkva je uvijek vjerovala da 

radost zbog traženja istine, kako je temeljnu zadaću Sveučilišta vidio sv. Augustin, pripada i 

srži njenog poslanja. To je poslanje koje Crkva dijeli sa Sveučilištem koje je isto tako 

communitas magistrorum et sholarum, kao i brigu oko zajedničkog, javnog dobra. Kako je 

više puta isticao papa u miru Benedikt XVI., a u susretu sa sveučilištarcima i papa Franjo, 

znanje nema cilj u samome sebi nego u širenju dobra. To je razlog zašto Crkva i unutar nje 

Hrvatsko katoličko sveučilište želi surađivati i surađuje s svima onima kojima je na srcu istina 
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i javno dobro u našem društvu. Stoga mi je drago da ste se na ovom slavlju okupili svi Vi, 

predstavnici različitih djelatnosti i institucija koje oblikuju naše društvo, ali ponajprije zauzeti 

u odgoju i širenju znanja koje umnaža dobro. Naše Sveučilište u tome surađuje s drugim 

hrvatskim i inozemnim Sveučilištima te me stoga posebice raduje prisutnost veleučene 

gospode rektora i prorektora hrvatskih sveučilišta kao i rektorice sveučilišta u Mostaru koji u 

ovim teškim, ali i izazovnim vremenima zajedno sa svojim suradnicima radite na 

unaprjeđenju kvalitete i uvjeta studija i razvoju znanosti. Hvala Vam što se došli! Drago mi je 

da su s nama ravnatelji i čelnici znanstvenih instituta, dekani fakulteta, drugih znanstvenih, 

diplomatskih i kulturnih institucija, bolničkih centara, poslovnog svijeta, od Hrvatske 

akademije znanosti i umjetnosti, Matice Hrvatske, Nacionalnog vijeća za znanost i visoko 

obrazovanje, Agencije za znanost i visoko obrazovanje do Nacionalne i sveučilišne biblioteke 

i Državnog arhiva, dekani i vodstvo privatnih visokih škola, kao i predstavnici različitih 

crkvenih službi. Svima vam hvala na dolasku! 

Iz naravi i poslanja Crkve slijedi i mogućnost koja postoji u mnogim državama da se 

sveučilište u zakonskom smislu definira ne kao javno ili privatno, već kao katoličko. Hrvatsko 

zakonodavstvo u ovom trenutku smješta HKS među privatna sveučilišta, iako Crkva, ima 

posebno mjesto u hrvatskom društvu i dijelom se financira sredstvima Državnog proračuna. 

Smatramo da Ugovor između Svete stolice i Republike Hrvatske o suradnji na području 

odgoja i kulture, u dijelu u kojem još nije u potpunosti ostvaren otvara mogućnost da i HKS 

dobije zaseban zakonski status katoličkog sveučilišta sukladan njegovom specifičnom 

poslanju i specifičnoj ulozi u mreži hrvatskih visokih učilišta. Mi bismo prije svega željeli da 

se ta posebnost shvati kao poveznica između javnih i privatnih sveučilišta i visokoškolskih 

ustanova. Pri tome smo svi pozvani voditi brigu da svojim djelovanjem u području znanosti i 

nastave imamo na umu važnost odgoja cjelovite osobe i istinski napredak društva kroz razvoj 

i očuvanje javnog dobra. Važnu i nezamjenjivu ulogu u tom procesu ima Ministarstvo 

znanosti, obrazovanja i sporta koje ovdje predstavlja pomoćnica ministra za visoko 

obrazovanje prof. dr. sc. Ružica Beljo - Lučić. Zahvaljujem Vama osobno na svemu što činite 

na razvoju naših međusobnih odnosa kao i na svemu što Ministarstvo čini u potpori našem 

sveučilištu. Drago mi je da je među nama i savjetnica predsjednika Republike Hrvatske i 

njegova osobna izaslanica prof. dr. sc. Ankica Marinović-Bobinac, koja uvijek s posebnom 

pažnjom prati rad i razvoj našeg sveučilišta. Kada bi još jasnije bila shvaćena javna uloga 

našeg sveučilišta, o čemu će biti riječi u predavanju našeg uvaženog gosta, onda bi sigurno 

bilo prostora i za druge vrste javne i privatne potpore našem radu, na čemu zdušno radimo. 

Nadamo se da će važnost te potpore još više biti prepoznata i u našem gradu i stoga mi je 
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drago da su među nama prisutni predstavnici gardonačenika, gradske uprave gops. Stipe Zeba 

i Ivica Lovrić. Čestitajući našem glavnom gradu sutrašnji Dan grada koji će biti proslavljen i 

svetom misom u našoj prvostolnici u čast zaštitnice grada, Majke Božje od Kamenitih vrata, a 

koju će predvoditi naš uvaženi gost, kardinal Grocholewski, posebno mi je drago da je jedan 

od dobitnika ovogodišnje Nagrade grada Zagreba koja će biti dodjeljna sutra na svečanoj 

sjednici Gradske skupštine, i naš doc. dr. sc. Tomislav Domazet-Lošo, znanstvenik koji je dio 

svoga radnog vremena zaposlen na HKS, a dio na Institutu Ruđer Bošković. Čestitam 

Tomislavu! 

Nadamo se da će i Hrvatska zaklada za znanost u svojim budućim natječajima biti 

otvorena izvrsnim podnositeljima projektnih prijedloga bez obzira dolaze li oni s javnih, 

privatnih ili katoličkih institucija u skladu s najboljim međunarodnom praksom.  

Hrvatsko katoličko sveučilište potpisalo je od zadnjeg Dana Sveučilišta sporazume o 

suradnji u području visokog obrazovanja i znanstveno-istraživačkoj djelatnosti i ostalim 

oblicima suradnje u RH sa Sveučilištima u: Rijeci, Puli, Dubrovniku te ustanovama znanosti i 

visokog obrazovanja: Zagrebačkom školom ekonomije i managementa, KB Sveti Duh i 

Dječjom bolnicom Srebrnjak. Potpisali smo i sporazume o suradnji i s inozemnim 

sveučilištima: Katoličkim sveučilištem u Ružomberoku (Slovačka), Ukrajinskim katoličkim 

sveučilištem u Lavovu, Katoličkim sveučilištem u Touluouseu i Almom Mater Europae, 

Europskim centrom Maribor. Ukupno je na Sveučilištu upisano 310 studenta, zaposleno je 67 

osoba, od toga u suradničkom, nastavnom i znanstveno-nastavnom zvanju 45. U tijeku je 

postupak za dobivanje dopusnice za obavljanje znanstvene djelatnosti, AZVO nas je 

obavijestio o komisiji i nadamo se skorom završetku akreditacijskog postupka. Pokrenuto je 

izvođenje Programa za stjecanje nastavničkih kompetencija u sklopu studija za naše studente 

kao i za druge polaznike kao cjeloživotnog učenja koje je sastavni dio unutarnjeg sustava 

osiguravanja i unapređivanja kvalitete. Osnovali smo Centar za istraživanje totalitarnih 

sustava koji će uz potporu Hrvatske biskupske konferencije zajedničkim istraživanjima 

povjesničara, sociologa, psihologa, demografa raditi na sustavnom proučavanja posljedica 

totalitarnih sustava na naše društvo. Ustrojen je Laboratorij za psihologijska istraživanja, koji 

je naš Veliki kancelar blagoslovio neposredno prije početka akademskog čina, trenutno 

najmoderniji i najopremljeniji takav laboratorij u RH. Ovom prilikom zahvaljujem svima 

onima koji su omogućili nabavu opreme i ustroj laboratorija. Ponajprije Osnivaču, 

Zagrebačkoj nadbiskupiji, kao i drugim donatorima: Privrednoj banci d.d., župi Hrvatskih 

mučenika iz Mississauge, Kanada, tvrtki Tim kabel kao i drugim pojedinačnim darovateljima. 

Pripremljen je projekt za uređenje i opremanja studija za nastavu studija komunikologije. Naš 
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prorektor za međunarodnu suradnju prof. dr. sc. Emiliju Marinu, postao je članom 

Nacionalnog vijeća za znanost i predsjednikom Upravnog vijeća Instituta za arheologiju. 

Postali smo dio velike obitelji sveučilišta koji su u Erasmus projektu razmjene studenata i 

profesora, ustrojili smo mnoštvo tijela i akata, ojačali sveučilišnu biblioteku, osnovali 

Studentski zbor i poduprli rad studenskih grupa: od pastorala, fotografije, karitativne i 

volonterske djelatnosti koja se posebice do drugih aktivnosti. Najveću radost u ovoj 

akademskoj godini predstavlja prva generacija diplomiranih prvostupnika Odjela za povijest 

našeg sveučilišta. Njima, kao i svim nagrađenim studentima, kojima smo sinoć podjelili 

nagrade od srca čestitam. Sretan sam da je troje naših studentica dobilo Državne stipendije za 

izvrsnost! Njima posebno čestitam! O planovima neću govoriti. A oni nisu mali. Zahvaljujem 

svim suradnicima, posebice prorektorima, pročelnicima i zamjenicima, Senatu i svim 

službama na suradnji. Svi su radili zdušno na razvoju našeg Sveučilišta i zahvalan sam Bogu 

na dobrim i marljivim suradnicima. I za kraj: na početku sam spomenuo kako je ova proslava 

Dana Sveučilišta u ozračju desete obljetnice donošenja odluke o pokretanju Sveučilišta. No, 

tu je i još jedna druga obljetnica nama veoma važna i draga. Naš Veliki kancelar slavi ove 

godine 25. obljetnicu biskupske službe. Biskupom ga je imenovao sveti Ivan Pavao II., veliki 

prijatelj Hrvatske i hrvatskog naroda, 10. svibnja 1989., danas je to spomendan blaženog 

Ivana Merza, hrvatskog sveučilištarca, a i dan na koji je veliki kancelar prošle godine potpisao 

naš novi Statut. Uzoriti, u ime cijele sveučilišne zajednice i svih ovdje nazočnih iz svijeta 

znanosti, kulture i umjetnosti od srca Vam čestitam ovaj znakoviti jubile. Zahvaljujem Bogu 

na daru Vaše pastirske službe i želim Vam i dalje puno snage i darova Duha Svetoga u 

vođenju naše Nadbiskupije i odgovornoj službi Velikog kancelara. U znak pažnje i 

zahvalnosti primite skromni dar naše sveučilišne zajednice. 

 


